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diu: “ Quan el Conseil es vegi obligat a denegar 

una petició d’ingrés invitará a l ’interessat a reti

rar la sol-licitud; si no accepta, se li farà avinent 

el seu dret a reproduir la sol-licitud directament a 

l ’Assemblea.”

Sense cap objecció ni esmena s’aprova l ’arti

cle 6.

Es tracta de l'article 7 ; es presenta una esme

na del partit de Barcelona demanant la supressió 

del paràgraf segon. E l Dr. Coll parla en contra 

i la defensa el Dr. Mas i Puig, com a Delegat de 

Barcelona. Intervé el Dr. Mas i Oliver que de

fensa el criteri de qué es reservi el dret legal que 

aquell paràgraf suposa abundant en les manifes

tations del Dr. Coll. Intervenen els Drs. Puja

das i Puig i Sais i posât a votació s ’acorda per 

majoria d’aprovar l ’article tal com está redactat 

en el projecte o sigui que queda rebut jada 1’es- 

mena presentada.

Es passa a l'article 8, que és aprovat sense cap 

objecció ni esmena.

A  l ’article 9 no havent-se presentat cap esme

na és aprovat per unanimitat.

Es tracta de l’article 10; es presenta una esme

na del partit de Barcelona al paràgraf primer que 

és aprovada i en conseqiiéncia es suprimirá d’a- 

quest paràgraf la paraula “ reclamació” . A l ter

cer paràgraf es presenta una altra esmena del 

partit de Barcelona, que és aprovada, i diu : 

“ Quan el Conseil es vegi obligat a acordar l ’ex- 

clusió d ’un soci invitará a l ’interessat a donar-se 

de baixa i si aquest no accepta el Conseil porta

rá el cas a l’Assemblea per a la definitiva reso- 
llltiÓ.”

S ’aprova sense esmena l ’article 11.

Posât a discussió l ’article 12, es llegeix una 

esmena del partit de Barcelona al paràgraf pri

mer, demanant que els Présidents de les Institu

tions siguin Vocals nats del Conseil en lloc d’és- 

ser vocals del Conseil i Présidents de les Insti

tutions. L a defensa el Dr. Mas i Puig i el doctor 

Mas i Oliver, ponent, li contesta explicant l’es- 

perit de la redacció de l ’article tal com el presen

ta el Conseil, si bé diu que Tessencial és conser
var el nexe de relació entre tots els Conseils i es- 

sent així ell es decantaría per la fórmula qué es

proposa en el projecte, car a l ’ensems que enfor- 

teix la personalitat del Sindicat dóna més re

presentado ais Présidents de les Institutions, car 

els elegiria l’organisme màxim del Sindicat que 

es l’Assemblea.

Intervé el Dr. Coll, que opina que no és ab- 

solutament necessària la intervenció del Conseil 

del Sindicat en les Institutions en una o altra 

forma, car el fet de qué tots els Consellers de la 

Mutual siguin sindicáis és la major garantía de 

la compenetració. No veu la necessitai de la for

ma d ’inspecció actual ni de cap mena d’inspecció, 

car sembla que això pressuposi un privilegi d’es- 

perit sindical pel Conseil del Sindicat, la qual 

cosa no es pot admetre. Acaba dicnt que si per la 

força del costum es creu necessari que continui 

aquell nexe de relació ell seria partidari de l’es- 

rnena que presenta el partit de Barcelona.

Parla el Dr. Mestres i Miquel, diu que abans 

d'entrar a discutir sobre l ’assumpte que es débat 

demana, solament perqué consti a l ’acta, sense 

posar-ho a discussió, que es faci constar el seu 

criteri de qué el Conseil hauria d ’elegir-se pel 

règim de majories i minories. Quan es disposa a 

parlar sobre l ’article que es discuteix el Dr. Coll 

reclama l ’ús de la paraula que diu que no havia 

acabat encara.

Parla llavors el Dr. Coll que argumenta l ’es- 

mena del partit de Barcelona que ell defensa, al- 

legant que a l ’Assemblea del Sindicat poden ha- 

ver-hi delegats no mutualistes i a més fa unes 

observations referents a qué si s’aprovés l’article 

tal com ve redactat implicaría la modificació del 

Reglament de la Mutual i acaba fent ressaltar la 

personalitat jurídica de les Institutions.

A  continuació reprèn 1 us de la paraula el doc

tor Mestres i Miquel. Diu que segons li sembla 

s’està conforme en qué existeixi un nexe de re

ía ció, que també s’està conforme en qué la for

ma actual d ’Inspectors no és la més elegant ni la 

preferida, diu que també li sembla que hi ha con- 

formitat amb qué al Conseil del Sindicat hi figu

rín els Présidents de les Institutions. Si és així, 

llavors les diferéncies están en la forma d’esta- 

blir aquesta relació. Cita diversos exemples d’or- 

ganització corporativa per defensar el seu criteri


